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Írásbeli választ igénylő kérdés

„Meddig kell még várni a harcászati rádióhíradásra a Magyar Honvédségnek?" címmel
a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani Juhász Ferenc
honvédelmi miniszterhez .

Tisztelt Miniszter úr!

A jelen kormány által kötött szerződésben szereplő rádiók a mai napig nem felelnek meg az
eredeti közbeszerzési eljárás során rögzített alapvető műszaki és információvédelmi
követelményeknek. Erről jól tanúskodik az a nyilvános publikáció, amelyik a rádiók
csapatpróbájának eredményét mutatja be és a Honvédelmi Minisztérium egyik rendezvényén
hangzott el, majd írásban is megjelent. A publikáció megállapítja, hogy a felajánlott rádiók
„csak" olyan követelményeknek nem feleltek meg a berendezések, amelyek alapvető
követelmények voltak az eljárás során .
A döntés kihirdetését követően, a szerződés megkötése előtt a jogorvoslati kérelmek alatt
Önnek lehetősége lett volna a szerződéskötéstől elállni, illetve új eljárást indítani . Az eltelt
időszakban a Kongsberg nem volt képes megfelelő berendezéseket leszállítani, a szállítási
határidőket folyamatosan a cég igényei szerint módosították .
A Magyar Honvédség rádióhíradásának fejlesztése az érvényes szerződés ellenére áll. A
katonák a missziókban egyszerű civil rádiókat, illetve a korábbi segélyek keretében átvett
berendezéseket használják. A tömeghadsereget kiszolgáló beszerzés az időközbeni szervezeti
változások miatt már nem lehet alkalmas a megváltozott igényeknek megfelelő rendszer
beszerzésére - át kell gondolni a tervezett felhasználási módokat és beszerzésre tervezett
mennyiségeket .
Nyilvánvaló, hogy a Kongsberg a pályázat során nem valós adatokat közölt, pusztán
fejlesztési célkitűzéseinek ismertetésével jutott a szerződéshez, amit nem képes teljesíteni .
A vállalt látványosan magas ellentételezési hányad teljesítése nem kezdődött meg, a tervezett
magyarországi gyártókapacitás nem létesült - mert a berendezéseket még nem lehet
sorozatban gyártani .
A szerződéskötés óta a világpiacon több beszerzési eljárásban a nálunk elmaradt döntés előtti
próbán a Kongsberg berendezései súlyos tervezései és gyártási hibák miatt alkalmatlan
minősítést kaptak .
A fentiek kellőképpen megalapozzák a szerződés felmondását és egy új, jobban előkészített és
valós csapatpróbát is tartalmazó közbeszerzési eljárás kiírását .



Tisztelt Miniszter Úr!

A Parlament 2004 . június 6.-i ülésén, illetve a 2004. június 9-én kelt írásos válaszaiban a
Kongsberg rádiók szállítási határidejének 2004 végét jelölte meg . Az időközben megjelent
publikus információk és előadások alapján az alábbi kérdésekre kérem válaszát :

1 . Fogja-e a Kongsberg a többszörösen módosított szállítási határidőt teljesíteni?
2 . Hogyan sikerült a berendezések első hazai csapatpróbája?
3 . Mikorra tervezik az első alakulat felszerelését a berendezésekkel?
4. Hány alkalommal kerül még a szállítási határidő a szállító cég igényeinek megfelelően

módosításra?
5 . Kinek az érdekét szolgálja egy, a mai napig mintadarabokként létező rádióberendezés

rendszeresítése a Magyar Honvédségben?
6. Milyen érdekek akadályozzák meg a Honvédelmi Minisztériumot egy, a szállító által

többször elismerten megszegett szerződés felmondásában?

Várom megnyugtató válaszát .

Budapest, 2005 . március 29.

Csal pa Zsolt
független képviselő
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